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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Do biura wpłynęło pismo przedstawiające aktualną sytuację w zakresie intensywnej terapii. Wynika z nie-

go, że w Polsce stanowiska intensywnej terapii stanowią tylko około 1,7% wszystkich łóżek leczenia krótko-
terminowego. Według polskich zaleceń powinno być ich minimum 2%, a według UE powinno być ich 4–
10%. Obecne obłożenie stanowisk wynosi niemal 100%, co niestety nie gwarantuje bezpieczeństwa zdrowot-
nego. 

Jako przyczynę takiego stanu rzeczy wskazano między innymi brak odpowiedniej liczby specjalistów w 
zakresie intensywnej terapii spowodowany niedoskonałym stanem kształcenia. Obecnie to anestezjolodzy są 
jedyną grupą uprawnioną do udzielania świadczeń w zakresie intensywnej terapii. System kształcenia aneste-
zjologów opiera się jednak głównie na stabilizacji czynności życiowych, a nie na diagnostyce i leczeniu przy-
czynowym. 

Dlatego zwracam się do Pana Ministra z prośbą o przeanalizowanie przedstawionego problemu i podjęcie 
działań zmierzających do utworzenia nadspecjalizacji w zakresie intensywnej terapii, która byłaby dostępna 
dla specjalistów z wielu dziedzin medycyny. 

Takie wielodyscyplinarne podejście w intensywnej terapii zaowocuje stworzeniem szerokiej bazy lekarzy 
specjalistów, którzy będą w stanie zapewnić właściwą opiekę w warunkach oddziałów intensywnej terapii. 

Z wyrazami szacunku 
Alicja Chybicka 




